



UNHCR

Geneva, Tuesday 31 August 2010

UNHCR Goodwill Ambassador, Angelina Jolie, stresses more help needed for Pakistan's flood victims

GENEVA, August 31 (UNHCR) – UNHCR Goodwill Ambassador Angelina Jolie has appealed for greater public support for efforts to provide humanitarian relief to the millions of people whose lives have been devastated by the floods inundating much of Pakistan.

In a video message released today, the actress points to the sheer scale of the disaster. "One-fifth of Pakistan is under water... and the threat of disease now looms for 20 million affected people. This is not just a humanitarian crisis, it is an economic and social catastrophe. UNHCR is on the ground. The more support we can give, the greater number of tents, food, clean water and medicine will get to the people in need," she says.

UN refugee agency teams in Pakistan have provided shelter and other emergency supplies to hundreds of thousands of people caught up in the disaster. But with nearly 20 million people estimated to have been affected, the needs of the victims are outpacing the ability of humanitarian organizations to provide assistance. Last week UNHCR revised upwards its global appeal for the Pakistan flood operation to US\$120 million from US\$41 million.

Angelina Jolie has visited Pakistan on three previous occasions since becoming a UNHCR Goodwill Ambassador in 2001. At the outbreak of the current crisis she donated US\$100,000 to the agency for its assistance work in the country.

Angelina Jolie appelle à davantage de soutien pour les sinistrés du Pakistan

GENÈVE, 31 août (HCR) - L'Ambassadrice de bonne volonté du HCR Angelina Jolie a appelé le grand public à mieux soutenir les efforts d'aide humanitaire au bénéfice de millions de personnes dont la vie a été dévastée par les inondations ayant déferlé sur une grande partie du Pakistan.

Dans un message vidéo diffusé dès aujourd'hui, l'actrice souligne l'ampleur de la catastrophe. « Le Pakistan est sous les eaux. Un cinquième de son territoire a été submergé par les inondations... et le spectre de la maladie plane sur 20 millions de sinistrés. Cette crise n'est pas seulement d'ordre humanitaire ; c'est également une catastrophe économique et sociale. Le HCR est présent sur le terrain. Plus forte

UNHCR
Communications
Service

HQPI00
P.O. Box 2500
CH-1211 Geneva 2

Tel (41 22) 739 85 02
Fax (41 22) 739 73 14
www.unhcr.org



UNHCR

.../...

sera votre mobilisation, plus la population sinistrée pourra recevoir de tentes, de vivres, d'eau potable et de médicaments », dit-elle.

Des équipes du HCR au Pakistan ont fourni des abris et du matériel d'aide d'urgence à des centaines de milliers de sinistrés. Toutefois, avec près de 20 millions de personnes qui auraient été affectées, les besoins des sinistrés dépassent la capacité des organisations humanitaires à fournir une assistance. La semaine dernière, le HCR a révisé à la hausse son appel global pour les opérations d'aide aux sinistrés après les inondations au Pakistan. Le montant de cet appel s'élève désormais à 120 millions de dollars, il était auparavant de 41 millions de dollars.

Angelina Jolie s'est rendue plusieurs fois au Pakistan depuis sa nomination en tant qu'Ambassadrice de bonne volonté du HCR en 2001. Au début de la crise, elle a contribué à hauteur de 100 000 dollars pour les opérations d'aide humanitaire du HCR dans le pays.

FOR BROADCASTERS ONLY: DOWNLOAD INSTRUCTIONS

1. Go to the UNHCR ftp server: <ftp://ftp.unhcr.org>
2. If "HTTP Error" appears, on the upper-left of the screen, click on "View" and then on "Open FTP Site in Windows Explorer".
3. A new window should pop up, asking you for an ID and a Password
4. The Guest ID to log in is: **VIDEOUNITG**
5. Password: **videohcr**
6. Once you have entered the FTP go to the **"OUT"** folder. The folder is called: **AJ PSA Pakistan**

UNHCR Video Unit Contacts

Edith Champagne
Sr. Video Production Officer
+ 41 22 739 8754 (office)
+ 41 79 557 9127 (mobile)
champagn@unhcr.org

Stephane Saporito
Sr. Video Production Assistant
+ 41 22 739 81 49
saporito@unhcr.org
Main text update